
Prohlášení výboru České imunologické společnosti 

 

Výbor ČIS, jako představitel českých vědeckých, výzkumných a klinických imunologů a 
alergologů je vážně znepokojen situací, která se vytvořila po rozhodnutí Rady pro výzkum a 
vývoj (RVV) použít „Metodiku hodnocení výsledků výzkumu a vývoje“ jako nástroj určující 
financování vědy v České republice. Plně podporujeme přístup, podle kterého by finance 
přidělované vědecké práci měly být v přímé souvislosti s dosahovanými výsledky v tom 
smyslu, že pouze velmi dobrá věda má být podporována ze státních prostředků. Navrhovaná 
metodika, která v této podobě není nikde ve světě používána, má však řadu tak závažných 
pochybení, že by její uplatnění ve svém důsledku vedlo nejenom k výraznému omezení české 
vědecké produkce, ale pravděpodobně i k likvidaci řady významných oborů. Obavy jsou o to 
závažnější, že již za současného stavu financování české vědy často jen obtížně konkurujeme 
o mladou generaci s lukrativnějšími nabídkami od firem. Pokud bude situace akcelerovat 
nejistotou, je zcela nepochybné, že nejnadějnější mladí vědci odejdou, jako už tolikrát, do 
zahraničí. To se jistě neprojeví za dva nebo tři roky, ale za  několik let zcela jistě. 

Vážený pane premiére, jako jeden z evropských ambasadorů pro kreativitu a inovace bych 
ráda zdůraznila, že tento sbor došel na svých letošních zasedáních k přesvědčení, že pro 
evropské státy se musí stát školství a věda prioritami, které by vlády měly významně 
podporovat i v období světové ekonomické krize. V  tomto smyslu bylo vypracováno 
prohlášení, které bude oficielně všem vládním představitelům jednotlivých zemí zasláno. 

V současné době se zdá, že nejvíce ohrožena je Akademie věd České republiky,v.v.i., která 
však podle všech objektivních ukazatelů patří u nás k nejlepším vědeckým institucím. To je 
však jen zcela povrchní pohled a je zřejmé, že v nejbližší budoucnosti k podobnému ohrožení 
může dojít i na vysokých školách. Akademie věd a vysoké školy prošly během uplynulých 
dvaceti let dlouhým vývojem vzájemného poznávání a respektování od částečné počáteční 
nedůvěry po současný, sice konkurenční, ale naprosto profesionální přístup a spolupráci při 
výchově mladé vědecké generace, bakalářů, diplomantů a doktorandů, absolventů PhD studia. 
Bylo by velmi nešťastné a prakticky v dohledné době nenapravitelné, toto partnerství ukončit 
sporem o finance.  

Vážený pane premiére, věříme že nejenom současná ale i budoucí vlády této země budou brát 
výchovu české inteligence jako nezbytnu součást evropské integrace. 
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